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Protokół Nr XIII

z przebiegu obrad XIII  sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 26 października  2015 r.

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 14:15 w Urzędzie Gminy Pabianice.
Na ustawowy stan składu Rady Gminy 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych.  Lista
obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu. Ponadto w sesji uczestniczyli: Wójt Gminy
Pabianice H. Gajda, W-ce Wójt R. Figiel, Skarbnik Gminy Pabianice M. Nowicka, Kierownik
ref. Ochrony Środowiska i Gospodarki Gruntami S. Izbicki, sołtysi Gminy Pabianice obecni
zgodnie z listą obecności stanowiącą zał. nr 2

Ad. pkt 1.

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pabianice M. Muszczak, powitał przybyłych i
stwierdził prawomocność obrad.

Ad. pkt 2.

Do protokołu  z  XIII   sesji radny K. Kowalski wniósł uwagę stwierdzając, że nagrania audio
z przebiegu obrad sesji, które ukazują się od pewnego czasu na stronie internetowej Gminy
mają różną jakość, co zależy na pewno w dużej mierze od jakości sprzętu, którym obrady są
nagrywane, jak również natężenia hałasu na sali. Radny zwrócił  uwagę, na skróty myślowe
zapisywane w wypowiedziach w stosunku do tego co jest wypowiedziane. Zwrócił się do
Przewodniczącego Rady o zastanowienie się nad podniesieniem jakości nagrań, bądź
określeniem  co jest dokumentem kompletnym, czy nagranie i protokoł, czy sam protokoł.
Więcej uwag do protokołu nie wniesiono.
Protokoł z XII sesji został przyjęty w głosowaniu 10 głosami za przy 5 głosach wstrzymujących
się.

Ad. pkt. 3

Wójt Gminy wnioskował o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia
zgody na nieodpłatne przekazanie w formie darowizny na rzecz Gminy Pabianice
nieruchomości gruntowej z przeznaczeniem pod drogę w związku z tym, że Komisja
Gospodarczo-Finansowa na posiedzeniu przed sesją określiła kryteria przejmowania dróg, jest
też zdania, że projekty uchwał w takich  sprawach  najpierw winny znaleźć się na Komisjach
Rady i w taki wskazany przez Komisję sposób Wójt chciałby aby to przebiegało.
Wójt wnioskował też o wprowadzenie do porządku obrad dwóch dodatkowych projektów
uchwał w sprawach zmian w budżecie gminy.
Jeden z projektów dot. S.P. w Bychlewie. Są to zmiany między działami polegające na
zmniejszeniu środków w dz. 801 o kwotę 11 tys. zł.  i zwiększeniu w rozdz. 80101 o kwotę 17
tys. /grupa wydatków wynagrodzenia i składki od nich naliczane/.



2

Drugi projekt uchwały to dotacja celowa z budżetu na finansowanie zadań zleconych do
realizacji dla Stowarzyszenia Nowoczesność dla Rozwoju w kwocie 6 tys. zł.
Radna Z. Kasperska  wyraziła, że nie ma zastrzeżeń co do proponowanego zdjęcia z porządku
obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie w formie
darowizny na rzecz Gminy Pabianice nieruchomości gruntowej z przeznaczeniem pod drogę.
Temat omawiany był na posiedzeniu Komisji, natomiast wyraziła zdziwienie co do
wprowadzenia projektu uchwały  o udzielenie  dotacji celowej  z budżetu na finansowanie
zadań zleconych do realizacji dla Stowarzyszenia Nowoczesność dla Rozwoju w kwocie 6 tys.
zł. Nie ma żadnego uzasadnienia do tego projektu uchwały, poza tym nie był temat poruszany
na posiedzeniu Komisji Samorządowo Społecznej i Organizacyjnej.
Wójt poprosił radnego Ł. Drewniaka o przedstawienie uzasadnienia do  tego projektu uchwały,
w związku z tym, że radny pełni funkcje Prezesa Stowarzyszenia Nowoczesność dla Rozwoju,
które zwróciło się z prośbą o dotację.
Radny Ł. Drewniak  wyjaśnił, że Stowarzyszenie zwróciło się z prośbą o dofinansowanie na
kontynuację projektu, który był realizowany latem  z zajęć robotyki /budowanie modeli z
klocków lego, projektowanie modeli/ dla dzieci z terenu gminy Pabianice. Projekt
realizowany był w dwóch etapach ; 9 dni po stronie południowej i 9 dni po stronie północnej,
cieszył się ogromnym zainteresowaniem rodziców i dzieci. Powiedział, że dzieci i rodzice
występowali do nas o jego kontynuację, stąd nasze wystąpienie o współfinansowanie, ażeby
rodzice nie ponosili pełnych kosztów tego projektu. Temat ten był omawiany na Komisji
Gospodarczo-Finansowej i Ochrony Środowiska I Rozwoju. Komisje pozytywnie odniosły się
do tego pomysłu.

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska potwierdził wypowiedź radnego
Ł. Drewniaka w kwestii, iż Komisja na posiedzeniu przed sesją  zapoznała się z wnioskiem  o
dotację na współfinansowanie projektu.
Komisja po zapoznaniu się  z projektami uchwał na dzisiejszą sesję z uwagi na pewne
kontrowersje do projektu uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów postawiła wniosek o
niepodejmowanie uchwały w tej sprawie.
Więcej uwag do porządku obrad nie zgłoszono.
Przewodniczący poddał  do głosowania zgłoszone wnioski do porządku obrad.
Za zdjęciem z porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne
przekazanie w formie darowizny na rzecz Gminy Pabianice nieruchomości gruntowej z
przeznaczeniem pod drogę Rada opowiedziała się w głosowaniu jednomyślnie.
Za przyjęciem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie uchwały –
przyznania  dotacji celowej  z budżetu na finansowanie zadań zleconych do realizacji dla
Stowarzyszenia Nowoczesność dla Rozwoju w kwocie 6 tys. zł. Rada opowiedziała się 14
głosami za, przy 1 głosie przeciwnym.
Za przyjęciem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy -
zmiany między działami polegające na zmniejszeniu środków w dz. 801 o kwotę 11 tys. zł.  i
zwiększeniu w rozdz. 80101 o kwotę 17 tys. dot. S.P. w Bychlewie , Rada opowiedziała się
jednogłośnie.
Przed podaniem przez Przewodniczącego wniosku  do głosowania w sprawie zdjęcia z
porządku obrad projektu uchwały od posiadania psów głos zabrał radny A. Skawiński i zapytał,
czy nie podejmowanie  tej uchwały jest  jednoznaczne z tym, że gmina nie będzie realizowała
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obowiązku podatkowego w stosunku do właścicieli posiadających powyżej dwóch psów, czy
podejmowaną uchwałę w roku 2014 będziemy musieli również  w jakiś sposób uregulować.
Radny wyraził, że osobiście  nie jest zwolennikiem tej opłaty, która obecnie istnieje, ponieważ
jako  gmina walczymy z bezdomnością zwierząt. Podał do rozważenia, czy w ogóle
zrezygnować z pobierania opłaty, czy może zmienić  liczbę psów od których będzie pobierana
opłata.
Radca prawny A. Jankowski poinformował, że ustawa nie nakłada obowiązku obligatoryjnego
w sprawie pobierania opłaty od posiadania psów. Uchwały w tych sprawach podejmowane są
na dany rok Z dniem 31 grudnia br. wygasa obowiązek uchwały podjętej na bieżący rok.
Natomiast jak to się ma do kwestii ekonomicznych w związku między tą opłatą a polityką
zwalczania bezdomności psów to kwestia odrębnej oceny.
Radny A. Skawiński zapytał, czy w przypadku jeżeli w obowiązującej uchwale nie ma zapisu,
że obowiązuje ona do 31 grudnia br. będzie   ona ważna w kolejnym roku.
Radca prawny odpowiedział, że jest zapis, iż jest to uchwała na dany rok i obowiązuje w danym
roku.
Skarbnik potwierdziła wypowiedź mecenasa w powyższej sprawie.
Po poddaniu przez Przewodniczącego do głosowania wniosku o zdjęcie z porządku obrad
projektu uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów za wnioskiem Rada opowiedziała się
jednogłośnie.
Porządek obrad wraz z prowadzonymi zmianami został przyjęty w głosowaniu jednomyślnie i
przedkłada się następująco:

1. Otwarcie obrad XIII sesji.

2. Przyjęcie protokołu z XII  sesji Rady Gminy Pabianice.

3. Przyjęcie porządku obrad sesji.

4. Informacja Wójta o pracy między sesjami.

5. Informacja Przewodniczących Komisji o pracy między sesjami.

6. Interpelacje, wnioski i  zapytania radnych.

7. Przyjęcie podstawowych wskaźników i priorytetów inwestycyjnych do opracowania budżetu
Gminy Pabianice na 2016 rok.

9. Podjęcie uchwał w sprawach:

a/ zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr XIII/A/2015

b/  zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr XIII/B/2015

c/  zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr XIII/C/2015

d/  zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr XIII/D/2015

e/  zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr XIII/E/2015

f/ ustalenia stawek podatku od nieruchomości – Uchwała Nr XIII/F/2015
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g/ określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych – Uchwała Nr
XIII/G/2015

h/ określenia zwolnień w podatkach lokalnych na 2016 r. – Uchwała Nr XIII/H/2015

i/ zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr XIII/I/2015

j/ zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr XIII/J/2015

k/ zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej uchwalonej Uchwałą Nr IV/24/2015 r. Rady
Gminy Pabianice z dnia 26 stycznia 2015 r. – Uchwała Nr XIII/K /2015

10. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski.

11.Wolne wnioski, komunikaty i sprawy różne.

12. Zamknięcie obrad sesji.

Ad. pkt 4.

Wójt Gminy przedstawił informację o pracy Urzędu od ostatniej sesji.
Informacja przedstawia się następująco:

„INFORMACJA WÓJTA GMINY PABIANICE O PRACY MIĘDZY SESJAMI

w miesiącu październiku 2015 r.

Informacja z wykonanych robót w zakresie utrzymania dróg gminnych

1. Zbierano śmieci wzdłuż dróg na terenie Gminy Pabianice.
2. Uzupełniano ubytki w nawierzchniach asfaltowych dróg masą asfaltową na zimno oraz

kruszywem drogowym i destruktem asfaltowym.
3. Usuwano odrosty z poboczy dróg oraz obcinano gałęzie drzew wystające na drogi między

innymi w sołectwie Piątkowisko, Szynkielew, Żytowice.
4. Wykaszano pobocza dróg przy użyciu wykaszarki ciągnikowej oraz przy użyciu kos

spalinowych.
5. Wykonano oznakowanie poziome – pasy na przejściach dla pieszych                              w

miejscowości Górka Pabianicka, Piątkowisko, Kudrowice, Gorzew oraz linię osiową  na
drodze Petrykozy – Górka Pabianicka - Świątniki.

6. Wykonano utwardzenie nawierzchni drogi gruntowej we wsi Rydzyny Biesaga kruszywem
drogowym.

7. Przeprowadzono postępowanie przetargowe i podpisano umowę z Wykonawcą na
utwardzenie dróg dojazdowych do pól w Janowicach I i Janowicach II. – termin wykonania
do 15.11.2015 r.
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8. Opracowywano wniosek do Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi o dofinansowanie zadania
inwestycyjnego „Przebudowa drogi gminnej nr 108274E na odcinku Bychlew – Terenin”
w ramach Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej Na Lata
2016-2019 (dawne tzw. schetynówki).

9. Wykonywano inne czynności związane z utrzymaniem przejezdności dróg oraz
bezpieczeństwem na drogach.

W zakresie gospodarki wodno-ściekowej

1. Awarie sieci wodociągowej usuwane są na bieżąco.
2. Wydano 14 szt. warunków technicznych przyłączenia się do sieci wodociągowej
( ogółem w roku 2015 - 90 ) oraz 5 szt. warunków przyłączenia się do sieci kanalizacji sanitarnej
( ogółem w 2015 – 60 )
3. Zakończono nabór wniosków w ramach programu wsparcia budowy przyłączy
kanalizacyjnych i przydomowych oczyszczalni ścieków. Przyjęto:

33 wnioski na POŚ  i 39 wniosków na przyłącza kanalizacyjne
(w tym 3 wnioski wycofane ).

4. Trwają uzgodnienia projektu rozbudowy sieci wodociągowej w Szynkielewie w PKP.

Eksploatowane są trzy Stacje Uzdatniania Wody (Żytowice, Górka Pabianicka            i Rydzyny),
które wraz z zakupem wody ze ZWiK Pabianice zaspokajają w zakresie jakość i ilość wody
potrzeby Gminy w całości. Ewentualne przerwy w dostawie wody spowodowane mogą być
tylko przez nagłe i niespodziewane kataklizmy (brak zasilania w energię elektryczną znacznej
części terenu Gminy).

W zakresie gospodarki nieruchomościami

1.        Wystawiono 3 decyzje naliczające opłatę adiacencką z tytułu wybudowania kanalizacji
sanitarnej w Bychlewie i Jadwininie. Wpłynęło jedno odwołanie.

2.        Zakończył się przetarg na sprzedaż Agronomówki. Przetarg odbył się 19 października
2015 roku. Cena uzyskana w wyniku przetargu - 160.000 zł.

3.         Wydano 4 zawiadomienia o numeracji posesji i nanoszenie podziałów na mapę dyżurną
numeracji porządkowej.
4.Wydano jedno postanowienie o zawieszeniu postępowania o rozgraniczeniu.
5. Wydano 3 decyzje podziałowe.
6. Wykonano 50 wypisów z rejestru gruntów ds. służbowych.
7.        Sprawy różne - zeznania 6 świadków d/c emerytalno-rentowych, zaświadczeń dot.
uwłaszczeń, rozgraniczeń, zasiedzeń nieruchomości /.

W zakresie ochrony środowiska

1. Wydano 11 decyzji zezwalających na wycięcie drzew.

2. Wszczęto 2 postępowania o wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowań zgody
na realizację przebudowy drogi w Bychlewie oraz budowy warsztatu obsługi            i remontu
maszyn w Woli Żytowskiej.
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3. Wydano decyzję umarzającą postępowanie o wydanie decyzji środowiskowej na
budowę warsztatu w Woli Żytowskiej.

W zakresie działalności gospodarczej i rolnictwa

1. Dokonano 31 wpisów do CEIDG.

2. Sporządzono zbiorczy protokół z oszacowania szkód w gospodarstwach
spowodowanych suszą dla Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi.

W zakresie oświaty, kultury i sportu

1. Przekazano Kuratorium Oświaty w Łodzi informacje dotyczące zmiany liczby uczniów
w stosunku do podanej zgodnie z prognozą na rok szkolny 2015/2016, co warunkuje stopień
wykorzystania środków na wyprawkę szkolną. Po wykonaniu analizy dotyczącej
oszczędności lub brakujących środków we wszystkich podległych Kuratorium placówkach na
konto Gminy Pabianice zostanie przelana II transza.

2. Została zawarta umowa pomiędzy Wojewodą Łódzkim a Gminą Pabianice dotycząca
realizacji programu "Książki naszych marzeń" w ramach, którego szkoły podstawowe w
Petrykozach i Bychlewie otrzymają na zakup książek niebędących podręcznikami do bibliotek
środki w formie dotacji celowej w wysokości łącznej 3470,00 zł (Bychlew - 2712,50 zł i
Petrykozy - 1625,00 zł). Kwota ta stanowi 80% kosztów zakupu książek pozostałe
20% (867,50 zł) zapewnia Gmina Pabianice.
3. Rozliczono dotację celową MEN w zakresie wyposażenia szkół w podręczniki,
materiały edukacyjne i materiały ćwiczeniowe.

4. W miesiącu wrześniu z usług opiekunów dziennych zatrudnionych przez gminę
korzystało dziesięcioro dzieci. Jest to maksymalna liczba dzieci, jaka może być objęta opieką.
Koszty z tym związane, ponoszone przez gminę wyniosły w tym miesiącu 10 050,00 zł. Ta
forma pomocy rodzinom cieszy się dużym zainteresowaniem, niestety ze względu na
ograniczoną ilość miejsc, wszyscy chętni nie mogą zostać przyjęci.

5. Wójt rozpatrzył wniosek pracodawców o dofinansowanie kosztów kształcenia czterech
młodocianych pracowników zgodnie z art. 70 b ustawy o systemie oświaty z dnia 7 września
1991 r. Dofinansowanie zostanie pokryte w ramach dotacji celowej z budżetu państwa w
kwocie łącznej 13 462,00 zł.
6. W związku z realizacją ustawy o systemie informacji dotyczącej gromadzenia
i tworzenia bazy danych oświatowych, do Kuratorium Oświaty w Łodzi przekazano dane
jednostkowe oraz zbiorcze raporty gminnych placówek oświatowych. Według stanu na dzień
30 września 2015 r. liczba zatrudnionych nauczycieli w szkołach gminnych wynosi ogółem 73,
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w tym 2 n-li stażystów, 9 n-li kontraktowych, 39 mianowanych oraz 23 dyplomowanych.
Następny spis przewidziano na dzień 31 marca 2016 r.

7. Trwa proces przygotowania się do przekształcenia Szkół w Zespoły Szkolno-
Przedszkolne. Przygotowane zostały ekspertyzy, które czekają na zaopiniowanie przez
Komendanta Państwowej Straży Pożarnej.

8. Odbyły się dwa spotkania w sprawie organizacji Międzynarodowego Festiwalu Folkowego
POLKA w Bychlewie w lipcu 2016 roku. Festiwal jest inicjatywą Zespołu Pieśni i Tańca
Bychlewianka. Gmina pełni rolę współorganizatora. Festiwal będzie realizowany we
współpracy z Powiatem Pabianickim, Gminą Lutomiersk, Miastem Pabianice i innymi
podmiotami. Wydarzenie planowane jest, jako impreza cykliczna.  Dotychczas opracowano
szkic budżetu imprezy i logo festiwalu. Trwają prace nad powołaniem Komitetu
Organizacyjnego oraz Regulaminem Festiwalu.

W zakresie pozyskiwania środków zewnętrznych

1. Rozpoczęto prace nad przygotowaniem diagnozy potrzeb uczniów na terenie wszystkich
szkół należących do Gminy. Diagnoza jest tworzona na potrzeby aplikowania o środki w
ramach Poddziałania XI.1.2 Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego
oraz wszelkich innych dostępnych źródeł dofinansowania działalności edukacyjnej na terenie
Gminy. W ramach przygotowań odbyły się 3 spotkania informacyjne w szkołach dotyczące
sposobu przygotowania diagnozy.

2. W ramach przygotowania do składania wniosku dotyczącego Zintegrowanych Inwestycji
Terytorialnych RPO WŁ (tzw. ZIT) na termomodernizację 9 obiektów użyteczności
publicznej należących do Gminy Pabianice:

- W dniu 22.10.2015 zakończono nabór ofert w przetargu nieograniczonym na opracowanie
dokumentacji projektowej. Wpłynęło 5 ofert, dokonano ich otwarcia             i podlegają one
ocenie pod względem formalnym oraz merytorycznym.

- W dniu 22.10.2015 Urząd Marszałkowski w Łodzi oraz Prezydent Hanna Zdanowska zawarli
porozumienie określające warunki realizacji projektów w ramach ZIT oraz ustanawiające
Stowarzyszenie Łódzki Obszar Metropolitalny operatorem programu. Umożliwia to
uruchomienie naborów na dofinansowanie inwestycji zgłoszonych wcześniej do realizacji w
ramach ZIT w tym ww. inwestycji termomodernizacyjnej Gminy Pabianice.

- Ukończono opracowanie audytów energetycznych dla ww. budynków - jest to niezbędny
załącznik do wniosku o dofinansowanie inwestycji w ramach ZIT.

3. Poinformowano GOPS w Pabianicach o możliwości pozyskania dofinansowania     w ramach
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego dedykowanych tej jednostce,
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tj. o trwających naborach wniosków dotyczących przeciwdziałania wykluczeniu społecznemu
i ubóstwu.

4. Przekazano stowarzyszeniom działającym w obszarze kultury i turystyki informację o
trwających naborach wniosków Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego oraz Ministra
Sportu i Turystyki.

Sprawy inne:

1. Trwają konsultacje społeczne dokumentów strategicznych. Wyłożono do publicznego
wglądu projekt ,,Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Pabianice" oraz projekt
,,Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe na obszarze
Gminy Pabianice", z którymi można się zapoznać w terminie od 20.10.2015r do 10.11.2015r
w siedzibie Urzędu Gminy w Pabianicach, pokój nr 4 w godzinach pracy urzędu oraz na stronie
BIP Gminy Pabianice. Ponadto, w tym czasie osoby i jednostki organizacyjne zainteresowane
tymi tematami mają prawo składać wnioski, zastrzeżenia i uwagi w tychże sprawach.

Ponadto w dniu 9 listopada 2015 o godzinie 10:00 i 16:00 w Sali nr 32 Urzędu Gminy w
Pabianicach odbędą się spotkania konsultacyjne dla mieszkańców, na których również będzie
można zgłaszać uwagi i zadawać pytania do ww. dokumentów. Spotkania będą prowadzone
przez przedstawicieli wykonawcy opracowania tj. Fundację na rzecz Efektywnego
Wykorzystania Energii.

2. W środę 21 października byliśmy z mecenasem w sądzie okręgowym w Łodzi na
rozprawie dotyczącej pozwu Gminy Dłutów o zapłatę przez naszą Gminę kwoty
1.528.510,00 zł tj. kwoty odszkodowania, jaką Gmina otrzymała na podstawie decyzji
Wojewody. Sąd wysłuchał stanowisk stron i odroczył ogłoszenie wyroku do dnia 30.10.2015
r. do godziny 15:00.

3. Wydano II numer czasopisma "Nasza Gmina Pabianice", nakład 1500 egz., 16 stron.
W numerze znalazły się m.in. obszerne informacje na temat aktywności Gminy Pabianice w
dotychczasowym pozyskiwaniu środków zewnętrznych zarówno na inwestycje, jak i
inicjatywy społeczne, czy ochronę środowiska”.

Ponadto Wójt poinformował o wynikach wyborów na terenie gminy do Sejmu i Senatu RP,
które odbyły się w dniu wczorajszym.

Informacja stanowi pisemny zał. nr 4 do protokołu.

Radny M. Gryska poprosił, aby Wójt powtórzył terminy spotkań konsultacyjnych dla
mieszkańców gminy, które mają odbyć się w Urzędzie Gminy, na których będzie można
zgłaszać uwagi i zadawać pytania do Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Pabianice
oraz Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe na obszarze
Gminy Pabianice.

Wójt zobowiązał się do przekazania tej informacji na piśmie.

Radny A. Skawiński zwrócił się w sprawach:
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- poprosił Wójta, aby przekazał więcej in formacji w związku ze złożonym jednym odwołaniem
od opłaty adiacenckiej

- zapytał, kiedy zostaną przedstawione Radzie Gminy opracowane audyty energetyczne

- na jakim etapie znajduje się opracowywany  dokument strategii rozwoju gminy

- jaki procent mieszkańców złożyło ankietę w związku z planem gospodarki niskoemisyjnej.

Wójt udzielając odpowiedzi na powyższe poinformował:

- w sprawie dot. odwołania od naliczonej opłaty adiacenckiej poinformował  że zainteresowana
nie zgodziła się z wysokością naliczonej opłaty i  złożyła odwołanie do Samorządowego
Kolegium Odwoławczego

- jeżeli chodzi o strategię rozwoju gminy Wójt powiedział, że w tej chwili jesteśmy na etapie
uzupełniania plan rozwoju gminy, który jest opracowany do 2020 roku, po jego uzupełnieniu
w miesiącu listopadzie będzie można go przedkładać społeczeństwu, będziemy chcieli powołać
także zespół, który będzie pomagał przy tej strategii.

Na temat  audytów energetycznych odpowiedzi udzielił W-ce Wójt R. Figiel, który
poinformował, że zostały one wykonane. Przetarg na wykonanie został ogłoszony, w umowie
na wykonanie audytów została umieszczona kwota 6 tys. zł. , która jest zabezpieczeniem na
wypadek, gdyby należało dokonać ewentualnych poprawek przy projektach. Plany są do
wglądu w Urzędzie Gminy jak również na stronie bip.

Jeżeli chodzi o procentowy udział mieszkańców w wypełnieniu ankiety na temat gospodarki
niskoemisyjnej W-ce Wójt odpowiedział, że nie jest w tej chwili przygotowany do udzielenia
odpowiedzi.

Ponadto poinformował, że wystąpi do  Przewodniczącego Rady o zwołanie   połączonego
posiedzenia  Komisji Rady Gminy właśnie w sprawach planu gospodarki niskoemisyjnej.

Radny K. Kowalski zadał pytanie  w sprawie dot. wykonania drogi tzw. „ na biesagę”.Nie
pokrywa się ten odcinek z deklarowanym zadaniem.

Wójt odpowiedział, że wykonany został ten odcinek, który był do realizacji w układzie kwoty
9 tys. zł. przyznanej ze środków funduszu sołeckiego, na pozostały odcinek musi być najpierw
wykonana dokumentacja, wytyczone granice drogi.

Radny A. Skawiński odnosząc do wypowiedzi W-ce Wójta: chciał wiedzieć więcej w temacie
audytów  energooszczędnych, które zakładają na pewno wymianę  źródła ciepła.

W –ce Wójt w odpowiedzi - dokument jest opracowywany na „zadanie wymiany źródła ciepła
na energooszczędne”, dokumentacja będzie  wskazywała sposób.

Radny A. Skawiński  wnioskował, aby  dokumenty te były przedstawione na Komisjach Rady
Gminy.
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Ad. pkt 5.

Przewodniczący Komisji przedłożyli informację o pracy Komisji w okresie między sesjami:

Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju M. Lubowicka poinformowała, że
Komisja odbyła 1 posiedzenie, na którym omówiła temat rozwoju sieci teleinformatycznych.
Komisja ustaliła, że Gmina zapozna się z rozwiązaniami w tym temacie w innych gminach tj.
Czarnocin, Ujazd i Moszczenica.

Komisja  zapoznała się z przedstawionym projektem uchwały o stawkach podatkowych na rok
2016 które zostały podwyższone o 2 % w stosunku do roku poprzedniego.

Komisja nie wypracowała żadnych wniosków.

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej J. Błoch poinformował,
że Komisja odbyła jedno posiedzenie na którym podjęła tematy:
Stan bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Pabianice z uwzględnieniem
ruchu drogowego. W posiedzeniu Komisji uczestniczyli przedstawiciele Komendy Powiatowej
Policji w Pabianicach, przez których przedstawiona została obszerna informacja na temat
porządku publicznego na terenie gminy z uwzględnieniem informacji dot. zdarzeń  zaistniałych
na terenie gminy Pabianice w okresie  od 1.01.2015 do 20.10.2015 r. , ilości  postępowań
przygotowawczych.
Na Komisji zostały zgłoszone wnioski na temat poprawienia bezpieczeństwa ruchu drogowego
w miejscowości Bychlew, Porszewice, Hermanów. Przewodniczący Komisji poinformował, że
w dniu dzisiejszym miało miejsce zdarzenie drogowe w Bychlewie, w którym brały udział
służby szybkiego reagowania ratownictwa: takie jak policja straż pożarna oraz helikopter
ratownictwa medycznego. Przewodniczący powiedział, że był pełen podziwu dla tak szybkiej
reakcji służb pożarnictwa i złożył podziękowanie na ręce W-ce Wójta, R. Figla, który pełni
funkcję Komendanta Gminnego Zw. OSP dla wszystkich strażaków ochotników z terenu
gminy.

Przewodniczący  Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska poinformował, że Komisja,
której przewodniczy odbyła między sesjami również 1 posiedzenie. Komisja przedstawiła
Wójtowi Gminy kryteria do przejmowania dróg gminnych z wnioskiem o posegregowanie ich
wg hierarchii  i propozycji przejęcia dróg. Komisja zapoznała się z założeniami do budżetu
gminy. Zostały zaproponowane wskaźniki do opracowania projektu budżetu na rok 2016.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szafrański poinformował, że Komisja Rewizyjna

odbyła także jedno posiedzenie, na którym dokonała analizy  sprawozdania ze zbiórki odpadów

komunalnych   za I półrocze 2015 r. Komisja wniosków i uwag nie wniosła.
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Ad. pkt 6.

Z interpelacją wystąpił radny K. Kowalski . Interpelacja w sprawie udzielenia odpowiedzi na

przebieg i rozstrzygniecie sprawy zwrotu przez Spółkę  Wodną w Rydzynach dotacji udzielonej

przez Gminę Pabianice. Szczegółowe pytania zapisane w interpelacji złożonej na piśmie, której

kserokopia stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Radny A. Wąsat zadał  pytanie Wójtowi Gminy dlaczego i  na jakiej zasadzie zostało zdjęte

oświetlenie z jednego punktu oświetleniowego w Hermanowie i przełożone na drugi punkt.

Osoba zainteresowana uzyskała odpowiedź, że jest przyjęta uchwała, iż punkty świetlne na

terenie gminy zakłada się na co drugim słupie, czy jest to prawda, czy tylko w Hermanowie

obowiązuje ta zasada.

Radny M. Gryska przypomniał, że przy ośrodku zdrowia w Petrykozach w związku z

wypadkiem jaki miał tam miejsce niedawno została uszkodzona brama, radny zwrócił się  z

prośbą  o jej naprawienie.

Radna C. Rychłowska odniosła się do odpowiedzi , którą uzyskała od W-ce Wójta Gminy  na

złożoną  interpelację w sprawie oświetlenia ulicznego w Szynkielewie. Radna odczytała

wystąpienie w tym temacie, które stanowi pisemny zał. nr 6 do protokołu.

Na zakończenie radna wniosła o ponowne przeanalizowanie wniosku o budowę punktów

świetlnych w Szynkielewie.

Radny A. Skawiński zadał pytania:

1. Najpierw przypomniał, że w Szynkielewie na skutek zmiany planu przeznaczenia gruntów

wypłacono jednemu z właścicieli dość znaczna kwotę pieniędzy, wówczas mecenas

poinformował, że gmina występuje z roszczeniem regresowym do Generalnej Dyrekcji Dróg i

Autostrad , zapytał na jakim etapie jest sprawa i czy rzeczywiście takie roszczenie będzie

uzyskane przez gminę

2. Czy został ogłoszony przetarg nad zwierzętami bezdomnymi, jeżeli tak, to na jakim jest on

etapie.

3. Przypomniał, że klub radnych proponował wymianę kompleksowo oświetlenia  na terenie

całej gminy i proponował sposób sfinansowania takiej inwestycji. Plan taki nie został

przedstawiony  a zauważa się, że nowe punkty świetlne montowane są na oświetleniu

sodowym. Zapytał gdzie logika takiego działania.

Więcej spraw nie zgłoszono.
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Ad. pkt 7.

Wójt przedstawił podstawowe  wskaźniki i priorytety  inwestycyjne do opracowania budżetu
Gminy Pabianice na 2016 rok.

„Załażenia do projektu budżetu Gminy Pabianice na 2016 r.

Zgodnie z założeniami stanowiącymi podstawę prac nad projektem ustawy budżetowej na
2016 r. Ministerstwo Finansów przyjęło następujące wskaźniki makroekonomiczne :

1. Wzrost PKB o 3,8%
2. Średnioroczna inflacja wyniesie 1,7 %
3. Wzrost wynagrodzeń w gospodarce narodowej 3,8 %

Przyjmuje się następujące parametry do opracowania projektu uchwały budżetowej Gminy
Pabianice na 2016 r.

DOCHODY

1. Dochody z tytułu podatków i opłat lokalnych :
a) zakłada się na 2016 r. wzrost podatków i opłat o 2%
b) Dochody z tytułu podatków i opłat lokalnych ustala się poprzez podwyższenie

przewidywanych wpływów na 31 grudnia 2015 r. o planowany wzrost stawek
podatkowych

c) Wpływy z karty podatkowej, podatku od spadków i darowizn oraz opłaty skarbowej
ustala się poprzez podwyższenie przewidywanych wpływów na 31 grudnia 2015 r. o
wskaźnik 3,8 %

II. Udziały w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa :

a) Podatek dochodowy od osób fizycznych budżetu na 2016 r. przyjmuje się w
wysokości wskazanej przez Ministerstwo  Finansów

b) Podatek dochodowy od osób prawnych do budżetu na 2016 r. przyjmuje się w
wysokości wskazanej przez Ministerstwo  Finansów
III. Subwencję oświatową przyjmuje się w wysokości określonej przez Ministerstwo
Finansów, a dotacje celowe na zadania z zakresu administracji rządowej oraz na
zadania  własne gminy   określone przez Urząd Wojewódzki

III. Wydatki budżetu

Wydatki stałe związane z funkcjonowaniem jednostek proponuje się zwiększyć o
wskaźnik 1 %.
Wynagrodzenia  osobowe  proponuje się zwiększyć o wskaźnik 4%.”
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Informacje  na temat priorytetów  inwestycyjnych  stanowią   załączniki  do protokołu  od  nr

7 do nr 7 „e”.

Wójt na zakończenie powiedział, że przedłożone priorytety inwestycyjne są propozycjami , ale

wiadomym jest, że przy opracowywaniu projektu  budżetu należy dokładnie rozważyć

dochody, możliwości pozyskania środków zewnętrznych i kolejno pozyskane ewentualnie

oszczędności z przeprowadzanych inwestycji.

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Gospodarczo - Finansowej i poinformował, że Komisja

pozytywnie zaopiniowała następujące wskaźniki:

- wzrostu płac o 4 %

- wzrostu stawek cen towarów i usług o 1 %

- wzrostu stawek podatku o 2 %.

Komisja wystąpiła o przygotowanie projektu uchwały w sprawie wzrostu ceny żyta potrzebnej

do ustalenia podatku rolnego również biorąc pod uwagę wzrost o 2 %.

Następnie głos zabrał radny A. Wąsat, którego zdaniem w przedstawionym materiale brak jest

informacji na temat inwestycji drogi Bychlew - Terenin i brak zaplanowanych inwestycji w

Hermanowie, na co Wójt odpowiedział przecząco wskazując, że wymienił w przedłożonej

informacji , iż na budowę drogi Bychlew – Terenin przygotowany został wniosek o przyznanie

dofinansowania w ramach Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej

na lata 2016-2019. Wartość kosztorysowa zadania opiewa na kwotę 3,5 mln. Zł. Wymieniona

została także budowa drogi gminnej nad lasem o wartości kosztorysowej ok. 1 mln. zł.

Radny Skawiński odnosząc się do przedstawionej informacji w zakresie kanalizacji zapytał,

czy zrobiona została wcześniej jakaś  analiza. Czy bierze się też pod uwagę budowę

przydomowych oczyszczalni ścieków, które są znacznie tańsze. Radny wyraził iż oczekiwałby

tego, by gmina określiła strategię gdzie planowane są przydomowe oczyszczalnie ścieków a

gdzie kanalizacja.

Kierownik ref. Ochrony Środowiska i Gospodarki Gruntami S. Izbicki udzielając odpowiedzi

poinformował, że   inwestycje kanalizacyjne planuje się głównie na terenach gdzie jest budowa

mieszkaniowa jednorodzinna, gęsta, bądź w przyszłości planowana jest właśnie na takich

terenach, pozostałe tereny są przewidziane pod budowę przydomowych oczyszczalni

ścieków.

Więcej głosów nie zgłoszono.

Przewodniczący Rady M. Muszczak zabierając głos chciał, aby  przedstawione przez Wójta
podstawowe  wskaźniki i priorytety  inwestycyjne do opracowania budżetu Gminy Pabianice
na 2016 rok zostały przyjęte przez Radę w głosowaniu, czemu sprzeciwił się radny A.
Skawiński, argumentując, że zostało powiedziane przez Wójta, iż jest to jedynie informacja,
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nie ma zapewnienia, że wymienione inwestycje w informacji  będą realizowane, nadmienione
nawet zostało i porównane do przysłowiowego „koncertu życzeń’.

Wójt był zdania aby wskaźniki do projektu budżetu zostały przyjęte jednak w głosowaniu.
Powiedział, że co do inwestycji mogą następować rozbieżności, ponieważ tak jak wcześniej
wspomniał nie jest jeszcze wiadomym jakie będą dochody gminy, czy też pozyskane środki
zewnętrzne, prosił jednak o przyjęcie w głosowaniu wskaźników  do projektu budżetu na 2016
r.

Przewodniczący Rady zabierając głos stwierdził, że po konsultacji odstępuje od
przeprowadzania głosowania nad przyjęciem podstawowych wskaźników i priorytetów
inwestycyjnych do opracowania budżetu Gminy Pabianice na 2016 rok przyjmując je jako
przedstawione do wiadomości Rady i ogłosił 20 min. przerwę w obradach sesji.

Ad. pkt 8.

Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady XIII sesji.
W-ce Przewodnicząca Z. Kasperska przedstawiła projekty uchwał od nr roboczego XIII/A/2015
do XIII/L/2015, co stanowi zał. od nr 8 do nr 19.
Radni nie zgłaszali uwag do pierwszego projektu uchwały. Uchwała Nr XIII/116/2015 została
przyjęta jednogłośnie.
Po przedstawieniu projektu uchwały o nr roboczym XIII/B/2015 radny A. Skawiński
przypomniał, że radni mieli otrzymać szczegółowe informacje dotyczące wydatkowania
poszczególnych środków finansowych, takich jak kosztorysy, skąd te kwoty.
Skarbnik przypomniała, że padło pytanie o koszty transportu Bychlewianki, dokąd
organizowane były wyjazdy. Były one następujące:

1. festiwal folklorystyczny w Pradze – 3783,82 zł;
2. występy podczas uroczystego podsumowania działalności LGD „Buduj razem” - 972

zł;
3. festiwal folklorystyczny w Łowiczu i występy w Bełchatowie – 1944 zł;
4. przewóz na odcinku Sztutowo-Gdańsk – 1000 zł;
5. festiwal w Rumunii – 5000 zł.

Radny chciał otrzymać szersze informacje również w pozostałych przypadkach. Pytał o
kosztorys remontu sanitariatów w OSP w Żytowicach.
Skarbnik odpowiedziała, że otrzymała polecenie przygotowania projektu uchwały, co zostało
wykonane. Nie ma bliższych informacji w tej sprawie, pomimo kontaktu z Prezesem tej
jednostki. Prezes nie był w stanie podać konkretnych wartości. Stwierdził, że taki remont jest
niezbędny.
W tym miejscu głos zabrała radna wsi Żytowice D. Szczesik, która zauważyła, że w poprzednim
miesiącu Rada Gminy również przyjmowała uchwałę o przekazaniu dotacji dla OSP w
Pawlikowicach i wtedy nikt nie zgłaszał potrzeby załączenia kosztorysu. Mimo to radna
uczuliła Skarbnik by w przyszłości taki kosztorys był dołączany w przypadku występowania
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przez jakiś podmiot z wnioskiem o udzielenie dotacji. W sprawie remontu sanitariatów w OSP
Żytowice poinformowała, że OSP wnioskuje o 20 tys. zł. Wkład własny wyniesie 5 tys. zł. Na
ścianach i podłodze są popękane płytki, które należy wymienić.
Radny A. Skawiński zauważył, że środki budżetu gminy mają być wydatkowane zgodnie z
zasadą gospodarności. Dlatego przekazując środki należy wykonać rozeznanie rynku.
Przypomniał, że już przy innych inwestycjach prosił o przedstawianie takiego kosztorysu.
Również w protokole z kontroli RIO pojawił się zarzut braku takich kosztorysów. Ta sama
sytuacja dotyczy zakupu komputera do biblioteki. Radny wyraził pogląd, że środki nie są
właściwie wydatkowane.
W tym miejscu głos zabrał radny Ł. Drewniak, który zauważył, że to nie jest duży problem by
określić jaką powierzchnię płytek należy wymienić, ile umywalek zakupić, itp. To nie jest
trudne. Odniósł się jeszcze do informacji Skarbnik w sprawie kwot wydatkowanych na
transport Bychlewianki – po zsumowaniu kwoty te przewyższają kwotę wnioskowaną.
Skarbnik wyjaśniła, że należności te zostały zapłacone, żeby nie narazić się na odsetki. A
wnioskowana kwota jest kwotą dodatkową przeznaczoną na działalność Bychlewianki.
Radny K. Kowalski odniósł się z kolei do kwestii zakupu komputera do biblioteki gminnej.
Zauważył, że nie jest przeciwny zakupowi, ale są pewne procedury, których należy się trzymać.
Taki komputer powinien posiadać odpowiednie parametry. Pytał, czy komputer, który ma
zostać zakupiony będzie spełniać określone wymagania.
Skarbnik odpowiedziała, że Kierownik biblioteki konsultowała się z informatykiem w tej
sprawie. Uważała więc, że wybór będzie właściwy.
Mimo takiego wyjaśnienia radny uważał, że powinny być przedstawione dokładne kosztorysy
i wyliczenia.
Skarbnik zauważyła, że będzie o tym pamiętać.
Głos ponownie zabrał radny A. Skawiński, który zarzucił brak przygotowania ze strony Urzędu,
mimo iż te pytania padły na posiedzeniu Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju w piątek w
godzinach przedpołudniowych. Argumentował, że nie można przygotowywać uchwał
niezgodnych z prawem. Od kierowników należy wymagać by środki były wydatkowane
właściwie i by było to dopilnowywane.
W tym miejscu radny M. Gryska wnioskował o zakończenie dalszej dyskusji w tym temacie i
ewentualne formułowanie wniosków przez radnych. Wyraził przy tym pogląd, że to Wójt
odpowiada za wydatkowanie środków, a rolą Rady jest zaakceptowanie lub nie tych wydatków.
W związku z powyższym wnioskiem radny A. Skawiński zażądał zapisania w protokole
następującej wypowiedzi, cytuję: „Urząd Gminy nie przedstawił kosztorysu na wykonanie
określonych prac remontowych, nie ma kosztorysu na zakup komputera i kwoty, które są podane
w uchwale nie są potwierdzone w żaden sposób pisemnie”.
Wójt poinformował, że prosił Prezesa OSP o przedstawienie kosztorysu. Zostanie on
wykonany, jednak nie zdążono go wykonać na dzień dzisiejszy.
Dalszych uwag nie było.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego M. Gryski o zakończenie dyskusji.
Wniosek został przyjęty jednomyślnie.
Następnie Przewodniczący przeszedł do głosowania nad projektem uchwały. Uchwała Nr
XIII/117/2015 została przyjęta w głosowaniu 10 głosami za przy 5 głosach przeciw.
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Kolejne uchwały o Nr XIII/118/2015, XIII/119/2015 XIII/120/2015 (odpowiednio projekt
uchwały o nr roboczym XIII/C/2015, XIII/D/2015 i XIII/E/2015) zostały przyjęte w
głosowaniu przeprowadzonym odrębnie nad każdą z nich, jednomyślnie, bez uwag.
Podczas omawiania kolejnego projektu uchwały o nr roboczym XIII/F/2015 radny M. Gryska
poinformował, że Komisja Gospodarczo-Finansowa przyjęła większością głosów wniosek o
ustaleniu stawki podatku od nieruchomości od budynków lub ich części związanych z
prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części
zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej od 1 m² powierzchni użytkowej w
wysokości 20,15 zł zamiast 20,45 zł.
Radny A. Skawiński poinformował, że Skarbnik przedstawiła porównanie stawek ustalonych
na 2015r. ze stawkami proponowanymi w 2016r., jednak brak jest informacji w sprawie ich
ściągalności.
Skarbnik poinformowała, że ściągalność nigdy nie jest stuprocentowa, ale zaległości wpływają.
Poinformowała, że ostatnia rata podatku będzie płacona w listopadzie.
Radny A. Skawiński wyraził w tym miejscu swoją opinię na temat obniżenia stawki we
wskazanym wyżej przypadku. Stwierdził, że jest za liberalną polityką podatkową, jednak
uważał, że przedstawiona propozycja niczego nie wnosi, ponieważ obniża podatek dla osób
prowadzących działalność gospodarczą jedynie o 0,30 zł/m², a wpływy do budżetu zmniejszą
się o 10 tys. zł. Uważał natomiast, że gmina powinna mieć plan, zaproponować lepsze warunki,
żeby ściągnąć przedsiębiorców.
Radny K. Kowalski również zabrał głos w dyskusji. Zauważył, że postawiony wniosek został
przegłosowany przez większość, jednak ma on inne zdanie. Przypomniał, że argumentem dla
zmniejszenia stawki tego podatku była chęć zwiększenia zainteresowania prowadzeniem
działalności gospodarczej na terenie gminy. Jego zdaniem takie działanie nie będzie
wystarczające dla potencjalnego inwestora, ale środki te mogą być wystarczające na realizację
konkretnych zadań na terenie gminy.
Radny A. Skawiński zauważył, że Skarbnik wskazała również stawki obowiązujące w
sąsiednich gminach – Dobroń: 19,65 zł; Dłutów: 18,39 zł, które świadczą, że argument o
zachęcie dla potencjalnych inwestorów nie jest wystarczający.
Dalszych głosów w dyskusji nie było. Przewodniczący przeszedł do głosowania.
W pierwszej kolejności głosowano wniosek Komisji Gospodarczo-Finansowej w sprawie
zmiany w §1 ust. 2 lit. b stawki 20,45 zł na stawkę 20,15 zł.
Za wnioskiem opowiedziało się 10 radnych, przy 5 głosach przeciw.
Za przyjęciem uchwały Nr XIII/121/2015 opowiedziało się 10 radnych, przy 5 głosach przeciw.
Radni nie zgłaszali uwag ani pytań do projektów uchwał o nr roboczych: XIII/G/2015,
XIII/H/2015, XIII/I/2015 i XIII/J/2015. Uchwały Nr XIII/122/2015, XIII/123/2015,
XIII/124/2015, XIII/125/2015 zostały przyjęte w głosowaniu przeprowadzonym odrębnie nad
każdą z nich, jednomyślnie.
Kolejnym projektem uchwały podczas omawiania, którego rozgorzała dyskusja był projekt o
nr XIII/K/2015.
W-ce Przewodnicząca poinformowała, że opowiedziała się przeciw wprowadzeniu tego
projektu uchwały do porządku obrad, ponieważ nie był on omawiany. Dlatego radna
zadeklarowała, że wstrzyma się podczas głosowania nad przyjęciem uchwały.
Radny H. Szafrański stwierdził, że skoro od innych podmiotów wymaga się konkretnych
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informacji w kwestii wydatkowania środków, to również w tym przypadku takie informacje
powinny zostać przekazane.
Radny A. Skawiński odpowiedział, że stowarzyszenie „Nowoczesność dla rozwoju”, które
złożyło wniosek o przyznanie dofinansowania w kwocie 6 tys. zł złożyło cały materiał wraz z
opisem do Urzędu, jest on w posiadaniu Wójta i Przewodniczącego Rady, więc nieprawdą jest,
że coś nie zostało wyliczone. Pouczył przy tym radnego w kwestii odróżniania wydatków
majątkowych i inwestycyjnych od szkoleniowych i bieżących.
W tym miejscu głos zabrała radna A. Marciniak, która stwierdziła, że jest dopiero drugą
kadencję, dlatego nie odróżnia jeszcze wydatków majątkowych od innych. Odnosząc się do
tematu zauważyła, że nie miała możliwości zapoznania się z materiałami, o którym mowa,
dlatego poprosiła by osoba odpowiedzialna za realizację tego przedsięwzięcia przybliżyła
krótko temat.
Sprawę przybliżył radny Ł. Drewniak, który wyjaśnił, że wnioskowana kwota ma być
przeznaczona na prowadzenie zajęć – wynagrodzenie osoby, która będzie je prowadzić. Część
kosztów będą pokrywać rodzice dzieci uczestniczących w zajęciach. Stowarzyszenie wystąpiło
o dofinansowanie w związku z tym, że gmina dofinansowuje także np. naukę gry na gitarze
organizowaną w Bychlewie.
Radna A. Marciniak chciała wiedzieć jaki jest wkład rodziców.
Radny A. Skawiński odpowiedział, że jest to zależne od kwoty i ilości chętnych. Na chwilę
obecną grupy są 10-osobowe, ponieważ zakupionych zostało 5 laptopów, na których pracują
dzieci. Wyjaśnił przy tym, że pomysł na projekt wziął się z próśb rodziców o kontynuację zajęć
z robotyki realizowanych podczas półkolonii. Tego typu zajęcia są realizowane również przez
Politechnikę Łódzką. Chęć współpracy zadeklarowała także dyrektor szkoły w Bychlewie w
zakresie udostępnienia sali po zajęciach. Radny poinformował, że takie rozmowy będą
prowadzone również z innymi dyrektorami szkół w celu prowadzenia zajęć z programowania,
obsługi komputerów i z projektowania.
Radna ponowiła swoje pytanie.
Radny odpowiedział, że obecnie jest to wyliczane. Poprzednio było to ok. 1 zł/godz. Możliwe,
że kwota ta będzie nieco wyższa.
W związku z dalszymi wątpliwościami radnych Wójt odczytał z przedstawionego kosztorysu
następujące informacje:
- ilość godzin: 80;
- koszt 1 godziny: 100 zł;
- koszt całkowity zadania: 8 tys. zł, w tym:

 dotacja gminy: 6 tys. zł;

 środki własne, środki z innych źródeł: 2 tys. zł.
Poinformował również, że przedstawione materiały wskazują również na wynagrodzenie dla
koordynatora w wysokości 30 zł, koszt księgowej 30 zł. Razem dodatkowe koszty to 210 zł.
Zgodnie z wiedzą Wójta miesięczne wynagrodzenie prowadzącego to 2 tys. zł.
W-ce Przewodnicząca wyraziła zdziwienie, że ktoś będzie pobierał za przeprowadzenie tego
typu zajęć aż 2 tys. zł. Dodała, że niektórzy pracując 8 godz. dziennie nie zarabiają tyle.
Do dyskusji włączył się także radny A. Wąsat, który argumentował, że będzie to praca z dziećmi
z terenu gminy. Podkreślił przy tym, że nie jest to praca fizyczna, dlatego należy się za nią
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odpowiednie wynagrodzenie.
Radna A. Marciniak zauważyła, że również pracuje z dziećmi, również z terenu gminy.
Zauważyła, że może stawki powinny być porównywalne do stawek otrzymywanych przez
nauczycieli.
Również radny K. Kowalski przekonywał, że taka jest stawka, jaką fachowiec żąda za swoją
wiedzę. Dodał, że trudno porównywać pracę wykonywaną przez osobę pracującą fizycznie i
informatyka. Argumenty W-ce Przewodniczej nie przekonywały go.
W-ce Przewodnicząca stwierdziła, że nie jest to nauczyciel, czy pracownik naukowy
zatrudniony do nauczania szerszej grupy dzieci. Będą to zajęcia skierowane do niewielkiej
grupy. Uważała ponadto, że nie powinno być tak, że zajęcia się już rozpoczęły, a dopiero teraz
występuje się z wnioskiem.
Głos zabrał jeszcze radny Ł. Drewniak, który wyjaśnił, że wniosek został złożony do Urzędu
znacznie wcześniej. Podkreślił również, że stawka godzinowa jest łącznie z komputerami,
Stowarzyszenie nie ma swoich komputerów, osoba, która prowadzi zajęcia udostępnia własne.
W związku z pojawianiem się kolejnych wątpliwości Przewodniczący przerwał dyskusję.
Stwierdził również, że byłby daleki od pouczania innych radnych co mają wiedzieć, a czego
nie. Zauważył, że radni nie muszą się na wszystkim znać, a odpowiadają przed ludźmi, którzy
ich wybrali.
Jeszcze radna A. Marciniak zauważyła, że zarówno ona, jak i pozostali radni nie są przeciwni
tego typu inicjatywom, jednak wyraziła zaskoczenie dotyczące kwoty wynagrodzenia za
godziną.
Również radny K. Kowalski złożył wniosek o zakończenie dyskusji. Wniosek został przyjęty.
Za przyjęciem uchwały Nr XIII/126/2015 opowiedziało się 11 radnych, przy 2 głosach przeciw.
2 radnych nie wzięło udziału w głosowaniu.
Ostatnim projektem uchwały był projekt o nr roboczym XIII/L/2015. Radni nie mieli uwag.
Uchwała Nr XIII/127/2015 została przyjęta jednogłośnie.

Ad. pkt 9.

Wójt poinformował, że udzielił odpowiedzi na część wniosków, które zostały zgłoszone.
Poinformował jeszcze, że gmina wystąpiła do ubezpieczyciela sprawcy o wypłacenie
odszkodowania za uszkodzoną bramę przy byłym ośrodku zdrowia w Petrykozach. Wskazał
również, że wraz z mecenasem przygotowane zostaną odpowiedzi w sprawach dotyczących
sporów prawnych. Odpowiedzi w pozostałych kwestiach zostaną udzielone.

Ad. pkt 10.

W ramach spraw różnych głos jako pierwszy zabrał radny Ł. Drewniak, który będąc
przedstawicielem stowarzyszenia „Nowoczesność dla Rozwoju” zaprosił wszystkich na
podsumowanie projektu „Z kulturą na ty” zrealizowanego w ramach środków pozyskanych w
otwartym konkursie, zorganizowanym przez Fundację PZU. Spotkanie odbędzie się w świetlicy
w Hermanowie w dniu 25.11.2015r. o godz. 18.00. Wszyscy obecni otrzymali pisemne
zaproszenia.
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W drugiej kolejności głos zabrała mieszkanka wsi Petrykozy obecna na posiedzeniu Rady
Gminy: Pani Joanna Michalska-Szmytke. Poinformowała, że mieszka w pobliżu skrzyżowania
w Petrykozach – skrzyżowanie drogi powiatowej Kudrowice-Szynkielew i drogi gminnej
Piątkowisko-Górka Pabianicka. Wyraziła swoje oburzenie w związku z oddaniem do
użytkowania odcinka drogi powiatowej Petrykozy-Szynkielew oraz wykonania wskazanego
skrzyżowania. Jej zdaniem skrzyżowanie jest niewłaściwie wykonane, nie nadaje się do
użytkowania przez maszyny i urządzenia rolnicze oraz autobus komunikacji miejskiej.
Negatywnie też oceniła wyznaczenie miejsca do zatrzymywania się autobusu. Obecnie autobus
zatrzymuje się na ulicy, na wysokości jej posesji, pasażerowie wchodzą do autobusu wprost z
rynny służącej do odwodnienia drogi, mimo iż kilka metrów wcześniej znajduje się miejsce do
wykonania zatoki. Również zamontowane barierki na zakręcie drogi od strony Szynkielewa w
stronę Górki Pabianickiej utrudniają skręt, mimo iż gmina wykupiła teren na poszerzenie tego
odcinka. Pani J. Michalska-Szmytke poinformowała również, że pomimo rozmów z
przedstawicielką Starostwa Powiatowego jej argumenty nie przyniosły żadnego efektu. Co
więcej osoba ta informowała, że żadnych uwag nie składano, co nie jest prawdą. Takie uwagi
składało MZK w Pabianicach, a także rada sołecka w Petrykozach. Dodała, że jej zdaniem
skrzyżowanie to nie jest bezpieczne. Również nieosłonięte rynny odwadniające stanowią
zagrożenie, m.in. dla rowerzystów – były już 2 przypadki wywrócenia się.
Wójt poprosił o złożenie powyższych uwag na piśmie, które złożone zostaną do Starostwa. W
innym przypadku przekazany zostanie protokół z posiedzenia Rady Gminy.
Radny M. Gryska potwierdził, że w jednym z protokołów z zebrania wiejskiego wsi Petrykozy
znajduje się zapis, który porusza tę kwestię.
Dalszych głosów w tym temacie nie było.
Kolejny problem zgłosił radny J. Błoch, który poinformował o bałaganie w numeracji w
Bychlewie. To duży problem, w szczególności z szybkim dotarciem przez służby ratownicze.
Radny A. Skawiński przyznał, że ten problem dotyczący całego terenu gminy. Uważał, że
należy zastanowić się nad wprowadzeniem nazw ulic i ustawieniem tabliczek z numeracją.
Radny K. Kowalski zauważył, że w Rydzynach nadal jest z tym problem, pomimo pewnej
interwencji ze strony Urzędu, która nie do końca była skuteczna – pracownicy Urzędu
rozwieszali tabliczki  w sposób niewłaściwy. Radny zgłosił ponadto następujące sprawy:

 sposób poinformowania o przerwach w dostawie prądu w Rydzynach oraz długości tych
przerw. Radny stwierdził, że przerwy były kilkukrotne w ciągu 2 dni, jednego dnia
przerwa rozpoczęła się o godz. 6 rano i trwała do 21 wieczorem, informacje były
rozwieszone, ale tylko w części Rydzyn i w dodatku dzień wcześniej. Pomimo
interwencji Urzędu sytuacja niewiele się poprawiła. Dlatego radny prosił o wystąpienie
do PGE w tej sprawie.

 Działka gminna ze zbiornikiem p-poż. Radny przypomniał, że Komisja Rewizyjna
zaleciła likwidację zbiorników z uwagi na brak ich wykorzystywania przez jednostki
OSP. Mimo to OSP w Rydzynach wystąpiło o odtworzenie zbiornika. Co w związku z
tym Urząd zamierza zrobić w tej sprawie.

 Czasopismo gminne. Radny pozytywnie ocenił niektóre rozwiązania, jak zmiana
formatu, szata graficzna, czy mniejszy nakład. Miał jednak uwagi do kwestii
merytorycznych, takich jak:

1. brak autorskich podpisów, co utrudnia możliwość odniesienia się do wypowiedzi autora
tekstu;
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2. umieszczenie w artykule dotyczącym pozyskiwania funduszy zewnętrznych inwestycji
obejmujących rok 2014, a pominięcie tych, które miały miejsce już w 2015r.;

3. rzetelność, np. w przypadku boisk wielofunkcyjnych – nie wspomina się o utracie części
dofinansowania;

4. brak informacji o inicjatorach opracowania przez gminę ważnych dokumentów
prorozwojowych – klub radnych.

Radny chciał też wiedzieć, czy w czasopiśmie będą zamieszczane artykuły zewnętrzne, które
mogłyby być umieszczane na ostatniej stronie, gdzie są publikowane, jak się wyraził radny,
„zapchajdziury”. Jeżeli jest taka możliwość, to do kiedy i w jakiej formie można składać
materiały.
W-ce Przewodnicząca odniosła się do wypowiedzi przedmówcy. Stwierdziła, że nie zgadza się
z jego krytyką czasopisma gminnego. Zauważyła, że to dopiero drugi egzemplarz, dlatego
wyraziła opinię, że materiały będą jeszcze uzupełniane. Jej zdaniem czasopismo na bieżąco
informuje, co dzieje się na terenie gminy, nie ma tam polemiki jaka ma miejsce podczas sesji,
czy na posiedzeniach Komisji, jest obiektywna i rzetelna, kolorowa, zamieszczonych jest wiele
zdjęć. Dodała, że jeżeli klub radnych nie zgadza się z tym, co jest publikowane w czasopiśmie,
to ma swoje media. Radna natomiast reprezentuje tę część mieszkańców, którzy chętnie czytają
czasopismo gminne. Radna odniosła się również do stwierdzenia radnego K. Kowalskiego
odnośnie ostatniej strony – nie wszyscy mają dostęp do Internetu, dlatego zamieszczane na
ostatniej stronie telefony kontaktowe, czy harmonogram odbioru odpadów komunalnych to
informacje przydatne. Sama radna przyznała, że z nich korzysta.
Radny A. Skawiński zauważył, że nie chce by odbiór wypowiedzi przedstawiciela klubu
radnych był taki, że ktoś kogoś krytykuje. Jak jednak zauważył radny, w czasopiśmie pojawiają
się informacje o działalności różnych stowarzyszeń. Mogłyby więc znaleźć się również
informacje np. nt. działalności podejmowanej przez Stowarzyszenie „Nowoczesność dla
Rozwoju”, np. dotyczące realizacji programu zrealizowanego w ramach środków pozyskanych
w otwartym konkursie, zorganizowanym przez Fundację PZU. Zdaniem radnego warto by było,
żeby do takiego czasopisma trafiały tego typu rzeczy. Uważał jednocześnie, że opisując temat
związany ze strategią rozwoju gminy, planem gospodarki niskoemisyjnej, audytami
oświetleniowymi należałoby wspomnieć, że z takimi inicjatywami występował klub radnych.
Natomiast, jeżeli ktoś kiedyś będzie wydawał gazetę za własne pieniądze, to może pisać co
tylko chce, byleby nie było to obraźliwe.
W-ce Przewodnicząca uważała, że czasopismo zawiera rzetelne informacje.
Z taką opinią nie zgadzał się radny A. Wąsat.
Radna poprosiła o wskazanie, która z informacji podanych w czasopiśmie jest kłamstwem.
W tym miejscu Przewodniczący zakończył dalszą dyskusję. Podsumował ją stwierdzeniem, że
cieszy się, iż radny A. Skawiński zauważył, iż treści umieszczane w różnych materiałach nie
powinny być obraźliwe, ponieważ jak przypomniał na terenie gminy pojawiła się swego czasu
gazeta, która w jego odczuciu naruszała dobra osobiste różnych osób. Nie była jednak
podpisana.
Dalszych uwag w tym temacie nie było.
Głos zabrał radny G. Antoniewski, który prosił o interwencję do GDDKiA w związku z
problematycznym skrzyżowaniem z dk nr 71 w stronę Górki Pabianickiej. Uważał, że bardzo
łatwo można poszerzyć to skrzyżowanie tak, aby mieściły się maszyny rolnicze. Negatywnie
ocenił również przebudowę skrzyżowanie w Petrykozach.
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Z kolei radny Ł. Drewniak poinformował, że rolnicy bardzo narzekają na barierki umieszczone
przy chodniku znajdującym się w okolicy kościoła w Górce Pabianickiej – obowiązuje tam
ograniczenie prędkości do 30 km/h, jednak nadal jest problem. Powinny być częstsze kontrole
policji.
Innych głosów nie było.

Ad. pkt 11.
Przewodniczący zakończył XIII sesję Rady Gminy Pabianice.

Przewodniczący Rady Gminy
Pabianice

Marek Muszczak

Protokołowały:
Urszula Czerwonka
Andżelika Miszewska


